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Halbe Zijlstra, staatssecretaris van het ministerie van OCW, verzorgde op 
het lustrumsymposium van de 3TU.Federatie een keynote speech.

Wat is naar uw mening de meerwaarde van 3TU in 
Nederland en binnen Europa?
“Door de bundeling zijn de drie TU’s een grotere speler dan de afzonderlijke 
universiteiten. Hiermee versterken de drie TU’s hun positie in binnen- én buiten-
land. Een goed, concreet voorbeeld zijn de Centres of Excellence, met steun van 
OCW opgericht. Tegelijkertijd moeten de TU’s samenwerking blijven zoeken met 
andere universiteiten, academische ziekenhuizen en Europese partners. 
Gezamenlijk optrekken, ook buiten ‘eigen kring’, vergroot immers de kansen op 
Europese middelen voor onderzoek.”

Hoe gaat de overheid bijdragen aan de aanpak van 
het tekort aan bèta-technische afgestudeerden? 
“We hebben de afgelopen jaren met succes ingezet op hogere in- en uitstroom van 
bèta’s/technici in het wo. Ook de komende jaren staat dit onderwerp weer hoog op
de agenda. We stellen jaarlijks miljoenen ter beschikking, middels de Sectorplannen 
Natuur- en Scheikunde, Technologie (van de drie TU’s) en de Centres of Expertise 
(hbo). Minstens net zo belangrijk is dat de sector aantrekkelijker wordt gemaakt om 
in te werken. Uit onderzoek blijkt namelijk dat veel afgestudeerden er uiteindelijk 
niet voor kiezen om in de sector aan de slag te gaan. Ook bedrijven moeten 
maatregelen nemen die ervoor zorgen dat werknemers langer en productiever 
kunnen doorwerken. 
Eerlijk gezegd verwacht ik niet dat de invoering van het sociaal leen-stelsel een 
ontmoedigend effect zal hebben op bèta/techniek studenten. Het verschil met 
studenten die een eenjarige master doen is hooguit € 3200. Dat verdient een bèta/
technicus met een tweejarige master zo weer terug, zeker gezien de vraag naar 
werknemers met een dergelijk diploma. Daarnaast is de keuze voor de masteropleiding 
primair een inhoudelijke keuze: iemand die echt zo’n studie wil volgen, laat zich niet 
weerhouden door een extra investering van € 3200. Vergeet ook niet dat we deze 
maatregel niet zomaar nemen: we doen dit om te kunnen investeren in de kwaliteit 
van het hoger onderwijs.”

Hoe ziet u de toekomst van de 3TU.Federatie?
“Differentiatie en samenwerking zijn cruciale thema’s in mijn Strategische Agenda: 
ik vind dat universiteiten moeten doen waar ze goed in zijn en in onderling 
overleg zwaartepunten moeten bepalen. Er zijn universiteiten die daar nog mee 
moeten beginnen; u bent er al vijf jaar mee bezig. U hebt dus een voorsprong. 
Dat geldt ook voor een ander belangrijk thema: valorisatie. Een TU kan daar door-
gaans wat makkelijker mee uit de voeten dan bijvoorbeeld een faculteit sociale 
wetenschappen. 
Maar er zijn ook uitdagingen, zoals het studierendement. Studenten aan de 
TU’s doen te lang over hun studie. We hebben vanuit OCW € 11 miljoen per jaar 
beschikbaar gesteld voor de verbetering van de onderwijskwaliteit. Ik verwacht 
van de TU’s dan ook echt resultaat.”

Meer informatie o.a. over de Centres of Excellence vindt u op www.3tu.nl

3TU.Datacentrum en DANS 
organiseren Nederlandse 
Dataprijs
3TU.Datacentrum en DANS (Data Archiving and 
Network Services) stimuleren het beter benutten 
van onderzoeksgegevens door diegenen die 
data toegankelijk maken te belonen met de 
Nederlandse Dataprijs 2012. Dit is een prijs voor 
onderzoekers die onderzoeksgegevens bij elkaar 
brengen, documenteren en toegankelijk maken 
voor de wetenschap. Inzicht in en toegang tot 
deze waardevolle data maken het gebruik ervan 
bij nieuw onderzoek of bij het ontwikkelen van 
toepassingen een stuk eenvoudiger. Er is een 
prijs voor de humaniora en sociale wetenschap-
pen en een prijs voor de exacte en technische 
wetenschappen. 
Kandidaten kunnen tot 1 juli 2012 worden 
genomineerd op grond van een bijzondere 
dataset of hun werk op het gebied van data-
archivering in het algemeen. Nomineren kan via 
de websites van de organisatoren. Op deze sites 
staan ook de criteria waaraan de gearchiveerde 
data moeten voldoen. 
Een jury selecteert in september uit de voor-
drachten voor iedere prijs drie genomineerden, 
waaruit in oktober de winnaars worden gekozen. 
De prijswinnaars ontvangen: een sculptuur, 
€ 7.500 om de dataset toegankelijk(er) te 
maken (bijvoorbeeld door een symposium te 
organiseren of de data online te ontsluiten) 
en een geheel verzorgd diner voor de groep 
onderzoekers betrokken bij het voortbrengen en 
toegankelijk maken van de bewuste dataset.
Wilt u meer weten over de Nederlandse Data-
prijs? Neem contact op met ir. Jeroen Rombouts 
(J.P.Rombouts@tudelft.nl, www.datacentrum.3tu.nl) 
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In deze nieuwsbrief aandacht voor het lustrumsymposium- en concert op 1 maart 2012, 
een interview met staatssecretaris Zijlstra en de zorgen van de bestuurders van 3TU over de 
discontinuïteit van de onderzoeksfinanciering. 

Update.

Colofon
3TU.Nieuwsbrief is een 
uitgave van de 3TU.Federatie. 
De nieuwsbrief wordt verstuurd 
aan medewerkers en externe 
relaties van de Technische 
Universiteit Delft, Technische 
Universiteit Eindhoven en de 
Universiteit Twente.

Voor meer informatie of 
het aan- of afmelden kunt u 
contact opnemen met: 
Drs. Veronique van ‘t Westeinde
Beleidsmedewerker 3TU.
beleidsmedewerker@3tu.nl
telefoon (015) 278 82 55



3TU bestuurders bezorgd 
over discontinuïteit onderzoeks-
financiering
In de afgelopen maanden hebben de drie TU’s 
een actieve bijdrage geleverd aan de totstand-
koming van het topsectorenbeleid. De drie TU’s 
steunen dit beleid nadrukkelijk. Zij bevestigen 
het belang van een gezamenlijke agenda en het 
belang van bedrijven in het creëren van ruimte 
om te kunnen investeren. Echter, de TU’s lopen 
bij de implementatie hiervan tegen een aantal 
urgente zorgpunten aan. Deze punten hebben 
zij kenbaar gemaakt in een brief aan minister 
Verhagen van het ministerie EL&I, staats-
secretaris Zijlstra van het ministerie van OCW 
en aan de boegbeelden van de topsectoren.
Het eerste zorgpunt is het ontbreken van 
helderheid over de continuïteit in de onder-
zoeksfinanciering. De TU’s worden nu heel snel 
geconfronteerd met een financieel gat tussen 
het wegvallen van de financiering van onder-
zoek uit grote FES-programma’s en het op gang 
komen van nieuwe financieringsstromen uit de 
topsectoren. Daardoor dreigt een potentiële 
vermindering van ongeveer 1000 promovendi 
voor de TU’s de komende jaren. De realisatie 
van financieringsarrangementen is dus voor de 
universiteiten zeer urgent. De TU’s geven in 
hun brief aan graag te willen participeren in de 
totstandkoming van deze arrangementen en de 
praktische uitwerking ervan. 
Een ander belangrijk punt is het belang van 
Europa voor het bestendigen van het concur-
rentievermogen van Nederland. De Nederlandse 
kennisinstellingen, waaronder de TU’s, zijn 
uitstekend aangesloten op Europese programma’s 
als het Zevende Kaderprogramma (KP7), Eureka 
programma’s en Joint Undertakings en ‘scoren’ 
hier bovengemiddeld. Het is van belang dat deze 
sterke positie wordt behouden. De TU’s pleiten 
voor een koppeling met de Europese agenda’s 
binnen het topsectorenbeleid, waarbij onder 
meer nationale cofinanciering van Europese 
projecten wordt gehandhaafd. In het bijzonder 
is het belangrijk dat de technische universiteiten 
in staat zullen zijn om aan hun matching-
verplichtingen in het kader van deelname in 
Europese projecten te voldoen.
Ook het onderwijs is van groot belang. Nederland 
heeft de komende jaren behoefte aan meer tech-
nisch opgeleide jonge mensen. In dat kader zijn 
de TU’s zeer bezorgd over het voornemen van 
de regering om de studiefinanciering voor 
tweejarige masteropleidingen af te schaffen. 
Hierdoor worden studenten bèta en techniek 
met een twee keer zo hoge eigen bijdrage 
geconfronteerd als studenten in de alfa- en 
gammadisciplines. Een verkeerd signaal aan 
studenten en bedrijfsleven!
De technische universiteiten overleggen graag 
gezamenlijk over de verdere uitwerking van het 
topsectorenbeleid.
De volledige brief is op www.3tu.nl te vinden. 

Eerste lustrumviering 3TU.Federatie
Op 1 maart 2012 vierde de 3TU.Federatie haar eerste lustrum. Dit gebeurde in het 
Concertgebouw in Amsterdam. De lustrumviering bestond uit twee onderdelen, 
een symposium en een optreden van de studentenorkesten van de drie technische 
universiteiten. 
Staatssecretaris Zijlstra verzorgde een keynote speech over ‘onderwijs, bèta en 
techniek’. Hij stond stil bij de verschuiving die gaande is van Nederland als diensten- 
economie naar Nederland als maakindustrie. Ook haalde hij de inspanningen van 
de drie TU’s aan als het gaat om het aantrekkelijker maken van het onderwijs en 
het geven van een betere voorlichting aan potentiële studenten in een vroeg 
stadium. Deze inspanningen beginnen hun vruchten af te werpen: in 2011-2012 
is een lichte stijging van 3% bij de instroom van de techniekstudenten bereikt en 
een toename van 9% bij de studenten natuurkunde. Zijlstra was hier zeer over te 
spreken. Wel uitte hij zijn zorgen over de feiten die uit de Bèta-loopbaanmonitor 
uit 2010 naar voren komen: de helft van de bèta-techniek studenten blijkt na het 
afstuderen in een heel andere sector aan de slag te gaan. Hier ligt een belangrijke 
taak voor de werkgevers, zoals hij ook in het interview elders in deze nieuwsbrief 
meldt. 
De tweede spreker Bernard Wientjes, voorzitter van VNO-NCW, spoorde het kabinet 
aan er alles aan te doen om de ‘groeimotoren’ van onze economie - onderwijs, 
onderzoek en wetenschap, de topsectoren en de universiteiten - daar waar moge-
lijk impulsen te geven. Nu gaan snijden in de kennisinvesteringen is volgens hem 
volstrekt verkeerd. Hij stelde dat het kabinet doordacht, met vooral de blik op de 
langere termijn, moet handelen. Ook gaf hij aan dat we met name alert moeten 
zijn op positieve signalen. Hij noemde als voorbeeld het aanzienlijke herstel van 
de wereldhandel dat zich naar verwachting al in de tweede helft van 2012 en in 
2013 zal aandienen. Nederland moet hier zo snel mogelijk bij aanhaken. 

Concert
’s Avonds verzorgden de studentenorkesten van de drie technische universiteiten 
een uniek optreden in een zo goed als uitverkochte concertzaal. 
SHOT (Twente) mocht het concert openen. In de feestelijke toegift van dit orkest 
werd de 3TU.Federatie van harte gefeliciteerd met haar eerste lustrum. Daarna was 
de beurt aan D.S.M.G. Krashna Musika (Delft) in samenwerking met het Studenten-
koor van Amsterdam. Na de pauze trad harmonieorkest Auletes van Quadrivium 
(Eindhoven) op. Ten slotte volgde een gezamenlijke toegift van de drie orkesten. 
Zowel de afzonderlijke optredens als de gezamenlijke afsluiting werden door het 
enthousiaste publiek met luid applaus beloond. Hiermee werd het eerste lustrum 
van de 3TU.Federatie passend afgesloten.

Voor foto’s van het lustrumsymposium en –concert en een filmpje over wat 3TU 
in de afgelopen 5 jaar heeft bereikt kunt u terecht op www.3tu.nl 
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In de volgende nieuwsbrief aandacht voor de 
ontwikkelingen met betrekking tot de CoE’s.


